
S SEJE OBČINSKE
KONFERENCE ZKS

Združevanje ne sme
biti »zlepljenka«

Osrednja točka na zadnji seji naše občinske kon-
ference ZKS je bila pospeševanje nadaljnih proce-
sov samoupravnega povezovanja z združevanjem
dHa in sredstev v širše samoupravne oblike.

Ob koncu lanskega leta je v naši občini na po-
dročju gospodarske dejavnosti delovalo 108 orga-
nizacij združenega dela. Kar 53 od teh oziroma 52
odstotkov je združenih v 16 sestavljenih organizacij
združenega dela. Kljub velikemu številu sprememb
v samoupravni organiziranosti v smislu zakona o
združenem delu, pa so bi!e spremembe v nekaterih
OZD izvedene le formaino in niso zaživele v praksi.
Ravno zato so se pojavili primeri, ko so se delavci
odločili za izstop iz višje oblike organiziranosti kot
na primer v Kovinski industriji IG. Ponekod pa te
oblike niso prinesle pričakovanih rezultatov, kjer
naj kot primer navedemo SOZD Tego.

Višje samoupravne oblike organiziranja naj bi
omogočile delavcem združevanje in povezovanje z
delavci drugih TOZD, s tem krepitev dohodkovne
povezanosti in smotrno delitev dela. To pa omogo-
ča boljše gospodarjenje ter uresničevanje drugih
skupnih interesov. Ob uveljavljanju teh načel bodo
izgubili svoj dosedanji pomen klasični tržni odnosi s
tržnimi cenami, kreditni odnosi z obrestmi in prora-
čunski odnosi s proračunskim prelivanjem do-
hodka.

V pestri in konkretni razpravi članov konference
smo ined drugim lahko slišali tudi kritike na račun
zvezne administracije, ki onemogoča odločanje de-
lavcev in birokratsko zadržuje v predalih njihove
zahteve. Janez Čebulj je fned drugim dejal: »Iz
podatkov vidimo, da se ne zapiramo v občinske
meje. Samo formalno združevanje pa še ne daje
rezultatov. Dogaja se, da institucionalno obliko
speljemo, težko pa nato uresničujemo program, ki
je bil podlaga za odločitev o združevanju.« Vasja
Butina: »Uspešno se povezujejo vTobačni tovarni.
Iliriji-Vedrog, Hoji in še kje, vendar je še vedno
premalo vsebinskih povezav. O tem bi morali spre-
govoriti tudi na delegatskih skupščinah.«

Člani konference so tudi menili, da nove oblike
ne smejo biti samo »zlepljenka«, ampak morajo
predstavljati novo kvaiiteto združevanja sredstev.
Na osnovi konkretnih težav primerov iz prakse bi
morali dajati pobude za izboljšanje.

Ob koncu so sprejeli tudi obvezo za vse komuni-
ste v vseh osnovnih organizacijah ZK v občini, da v
boju za izvajanje politike stabilizacije, proučijo
dosedanjo samoupravno organiziranost in uveljav-
ljanje dohodkovnih odnosov, ter z ustreznimi ini-
ciativami pospešijo prizadevanja za dograjevanje
samoupravne organiziranosti.
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